
Zápis ze zasedání AS PřF UJEP

konaného dne 18. 12. 2024

Přítomní:
Ing. Markéta Gloneková Ph.D.

Ing. Viktor Greguš

Mgr. Stanislav Pařez, Ph.D.

PhDr. Jiří Přibyl, Ph.D. (předseda AS PřF UJEP)

Mgr. Kristýna Rybová, Ph.D.

RNDr. Petr Ryšánek, Ph.D.

Ing. Magda Škvorová, Ph.D.

Mgr. Marcel Štofik, Ph.D.

Mgr. Květuše Sýkorová

Adéla Uxová (místopředsedkyně AS PřF UJEP)

Lukáš Wilda

Nepřítomni: Alex Schönfelder

Bc. Alice Charvátová

Omluveni: Mgr. Jiří Fišer, Ph.D.

Dita Richterová

Tajemník: Jakub Verner

Hosté: RNDr. Regina Herma, Ph.D. (proděkanka pro vnější a zahraniční vztahy PřF UJEP)

Ing. Petr Lauterbach (tajemník PřF UJEP)

Mgr. Michaela Liegertová, Ph.D. (proděkanka pro rozvoj a kvalitu PřF UJEP)

RNDr. Martin Švec, Ph.D. (proděkan pro studium PřF UJEP)

doc. RNDr. Michal Varady, Ph.D. (děkan PřF UJEP)

PhDr. Jaroslav Zukerstein, Ph.D (proděkan pro vědu a výzkum PřF UJEP)

Návrh programu zasedání:

1. Schválení programu zasedání.

2. Schválení zápisu z řádného zasedání AS PřF UJEP konaného dne 20. 11. 2024.

3. Schválení rozpočtové změny – vyrovnání za vzájemné zajištění výuky AJ.

4. Udělení předchozího souhlasu děkanovi fakulty ke jmenování členů disciplinární komise
fakulty.

5. Různé.

Zahájení: 13.00

Jednání: AS PřF UJEP je schopen usnášení – přítomno je 11 z 15 členů.



Předseda AS PřF UJEP Přibyl zahájil zasedání přivítáním senátorů AS PřF UJEP, členů vedení PřF

UJEP a hostů.

1. Schválení programu zasedání.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl vyzval senátory k připomínkování navrženého programu zasedání

a k případnému doplnění bodů. Přítomní senátoři neměli k předloženému bodu žádné připomínky.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl vyzval přítomné senátory k hlasování o usnesení.

Usnesení: AS PřF UJEP schvaluje program řádného zasedání.

hlasování: 11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo

(schváleno)

2. Schválení zápisu z řádného zasedání AS PřF UJEP konaného dne 20. 11. 2024.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl vybídl senátory k připomínkování předloženého zápisu. Žádný ze

senátorů zápis nepřipomínkoval. Předseda AS PřF UJEP Přibyl vyzval přítomné senátory

k hlasování o usnesení.

Usnesení: AS PřF UJEP schvaluje zápis z řádného zasedání AS PřF UJEP konaného dne

20. 11. 2024.

hlasování: 11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo

(schváleno)

3. Schválení rozpočtové změny – vyrovnání za vzájemné zajištění výuky AJ.
Předseda AS PřF UJEP předal slovo předkladateli tohoto bodu, tajemníkovi PřF Lauterbachovi.

Ten vysvětlil, že se jedná o pravidelnou úhradu vzájemné výuky anglického jazyka s PF UJEP,

vyúčtovanou po každém semestru. Toto vyúčtování tajemník PřF předává proděkanovi pro

studium Švecovi, který ji odsouhlasí a je senátu předkládána jako rozpočtovou změnu, neboť se

jedná o nemalou částku ve výši 240 tisíc Kč.

Slovo dostal člen EKAS senátor Ryšánek, který zmínil prosbu na pana tajemníka o podrobnější

podklady, například hodinovou sazbu, protože v tuto chvíli výuka anglického jazyka fakultu stojí půl

milionu za akademický rok. Vyzývá tedy k případné kalkulaci nákladů za výuku anglického jazyka

jiným subjektem. S tajemníkem PřF Lauterbachem je EKAS dohodnuta na předání popsaných

materiálů. Závěrem za EKAS doporučil rozpočtovou změnu schválit.

Na senátora Ryšánka reagoval proděkan pro studium Švec, který popsal, že v minulosti měla PřF

UJEP vlastní lektorky anglického jazyka. Právě z ekonomického hlediska se PřF rozhodla výuku

zajistit ve spolupráci s PF UJEP. Navíc dodal, že tento způsob výuky je dokonce levnější, než

kdyby se odvíjel ze vzájemné smlouvy, protože PF UJEP dělá vyúčtování na základě počtu

kroužků, do kterého zahrnuje více studentů, než by měla, tudíž se počet kroužků snižuje a celková

částka je tedy menší. Rostoucí tendenci ceny proděkan Švec vysvětluje mimo jiné nárůstem počtu

studentů PřF UJEP, konkrétně studentů oboru Aplikovaná informatika. Výuka anglického jazyka je

v případě většího počtu studentů PřF UJEP v hodině orientována více do přírodovědných témat,



a tedy i proto se proděkan Švec nebojí o odbornost výuky. Nakonec doplnil, že Rada pro vnitřní

hodnocení vydala směrnici, týkající se částek za mezifakultní vzájemnou výuku, která je závazná

částky se pro celou univerzitu do budoucna změní. Konkrétní částky se teprve budou vypočítávat.

Dotazů k tomuto bodu nebylo, a tak předseda AS PřF UJEP vyzval přítomné senátory k hlasování

o usnesení.

Usnesení: AS PřF UJEP v souladu s § 27 odst. 1 písm. c) Zákona o vysokých školách

č. 111/1998 Sb. schvaluje rozpočtovou změnu ve prospěch PF ve výši 240 tis. Kč.

hlasování: 11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo

(schváleno)

4. Udělení předchozího souhlasu děkanovi fakulty ke jmenování členů disciplinární komise
fakulty.
Předseda AS PřF UJEP předal slovo předkladateli tohoto bodu, proděkanu Švecovi. Ten ve

stručnosti popsal, jakou funkci plní disciplinární komise. Složení z řad akademiků je neměnné,

studenti jsou všichni noví. Všichni studenti však mají v plánu letos absolvovat a přijdou tedy

o status studenta UJEP, ale projevili zájem vykonávat tuto funkci i v navazujícím navazujícím

magisterském studiu.

Senátor Ryšánek se ujistil, že standardní složení disciplinární komise jsou 3 akademičtí pracovníci

a 3 studenti a náhradníci.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl se ujistil, že kdo z uvedených bude náhradníkem se uvidí až po

jmenování děkanem.

Senátor Pařez se zeptal, jestli existuje obdobná komise posuzující přestupky akademických

pracovníků. Proděkan Švec mu odpověděl, že buď ombudsmanka nebo etická komise, která je

buď fakultní a řeší etické otázky v kontextu výzkumů, anebo univerzitní etická komise, která se

zabývá zbylými etickými přestupky.

Dalších dotazů nebylo.

Jako skrutátoři tajné volby byli určeni senátoři Štofik a Greguš.

Předseda AS PřF UJEP vyzval přítomné senátory k hlasování o usnesení.

Usnesení: AS PřF UJEP souhlasí s hlasováním o předloženém návrhu ke jmenování

a odvolání členů Disciplinární komise fakulty jako celku.

hlasování: 11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo

(schváleno)



Usnesení: AS PřF UJEP v souladu s § 27, odst. 1, písm. f) zákona o vysokých školách dává

souhlas ke jmenování a odvolání členů Disciplinární komise PřF těmto pracovníkům

a studentům: prof. Ing. Zdeňka Kolská, Ph.D., RNDr. Martin Švec, Ph.D., PhDr. Magdalena

Krátká, Ph.D., Mgr. Michaela Liegertová, Ph.D., Matěj Krob, Tomáš Jehlík, Kateřina

Neckařová, Kateřina Procházková, Vítězslav Svoboda.

hlasování: 11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo

(schváleno)

5. Různé.
Senátor Pařez otevřel téma příplatků akademických pracovníků za víkendovou výuku. Došlo ke

změně kalkulace tohoto příplatku z fixní částky 150 Kč/h na navázání na průměrnou měsíční

mzdu. Díky tomu jsou odborní asistenti oceněni částkou v přepočtu cca 75 Kč/h. Chtěl by se tedy

od vedení upřesnit, jak se tedy nově vypočítává příplatek za víkendovou výuku.

Tajemník PřF Lauterbach vysvětlil, že v minulosti byla víkendová výuka placená formou odměn,

jejichž sazby převyšovaly minimální povinné příplatky určené zákoníkem práce. Zaměstnanecký

odbor na tuto skutečnost upozornil – nelze vyplácet odměny, pokud je práce vázaná na zákonný

příplatek daný zákoníkem práce. V reakci na to se v manažerském mzdovém programu EMIS za

víkendovou výuku změní funkce „odměny“ na funkci „příplatky“, což vede ke změně výpočtu

částky na základě průměrné hrubé mzdy, kterou akademik obdrží. Dle současného nastavení jsou

příplatky vypláceny na základě platného zákoníku práce.

Senátor Pařez se zeptal, jestli není vůle na zvýšení tohoto příplatku.

Děkan PřF Varady přislíbil, že se na věc podívá a tento bod bude moci být probrán na příštím

zasedání AS PřF UJEP.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl se zeptal, jestli příplatky někomu mohly stoupnout, když jsou

vázány na hrubou měsíční mzdu, například profesorům.

Tajemník PřF Lauterbach vysvětlil, že jsou vázány na průměrnou měsíční mzdu jednotlivých

zaměstnanců, tudíž profesoři zůstávají na té samé částce, tedy 150 Kč/h, ostatní zaměstnanci

budou mít méně.

Senátor Pařez se doptal, jestli je víkendová výuka pro akademiky povinná. Tajemník PřF

Lauterbach odpověděl, že je to dáno režimem pracovní doby na univerzitě, tedy 7 dní v týdnu

s povinností příplatků za víkendovou výuku a výuku ve dnech státních svátků.

Předseda AS PřF Přibyl se zeptal, jestli se rozlišuje příplatek za sobotní a nedělní výuku. Tajemník

PřF Lauterbach odpověděl, že ano, je tomu tak dáno zákoníkem práce.



Senátorka Škvorová se zeptala, jestli rozdíl oproti původním odměnám katedry zaměstnancům

nedoplácejí. Tajemník PřF Lauterbach odpověděl, že sekretářky všech kateder dostaly pokyn

k zadávání do programu EMIS místo odměn příplatky.

Schválení harmonogramu zasedání pro 1. pololetí 2025.
Předseda AS PřF UJEP Přibyl otevřel bod do Různé stanovení harmonogramu zasedání AS PřF

UJEP na 1. pololetí roku 2025. Děkan Varady na základě modelu, který doposud funguje navrhl

tyto termíny:

● 22. ledna,

● 19. února (mimořádné zasedání),

● 19. března,

● 16. dubna,

● 21. května (mimořádné zasedání),

● 18. června.

Tajemník AS PřF UJEP Verner zmínil, že by se měl v čase ledního zasedání účastnit veletrhu VŠ

Gaudeamus, měl by se však zúčastnit zasedání, najde za sebe náhradu. Senátor Štofik avizoval,

že na případném únorovém zasedání nebude přítomen, obdobně tak senátorka Gloneková

nebude přítomna na dubnovém zasedání.

Předseda AS PřF UJEP vyzval přítomné senátory k hlasování o usnesení.

Usnesení: AS PřF UJEP schvaluje harmonogram zasedání v 1. pololetí 2025, a to

v termínech: 22. 1. 2025, 19. 2. 2025 (mimořádný), 19. 3. 2025, 16. 4. 2025, 21. 5. 2025

(mimořádný) a 18. 6. 2025.

hlasování: 11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo

(schváleno)

Senátorka Škvorová předává prosbu studentů katedry chemie na zásuvky pro možnost nabíjení si

svých elektronických zařízení, které používají ve výuce. Často mají výuku po celý den a chybí jim

možnost si dobít zařízení během výuky. Popsala, že v učebnách jsou zásuvky na jedné boční

stěně učebny, kam kabely z druhých konců místnosti nedosáhnou, nehledě na nepraktičnost

a nebezpečnost mnoha kabelů, které by mohly překážet v chůzi. Do učeben studenti zároveň

mimo výuku nemají přístup a stává se, že v respiriu na patře bývá plno.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl zmínil možnost nabití elektronických zařízení v nabíjecích boxech

umístěných na -1. podlaží budovy CPTO.

Místopředsedkyně AS PřF UJEP Uxová přidala vlastní zkušenost, kdy tuto možnost dobíjení má

pouze v jedné učebně a je za tuto možnost ráda, neboť v rámci vícehodinové přednášky své

zařízení dobíjí.



Děkan PřF Varady se zeptal, jestli by tento problém nevyřešily prodlužovací kabely. K takovému

řešení se běžně uchyluje na konferencích. Senátorka Škvorová odpověděla, že někteří studenti si

je do výuky nosí, ale z bezpečnostního hlediska se to tajemnici katedry chemie Kadlečkové nelíbí.

Zároveň by byl problém s revizí prodlužovacích kabelů.

Proděkan Švec navrhuje studentům možnost pořízení si kvalitních powerbanek.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl se zeptal na zásuvkovou vybavenost laboratoří. Senátorka

Škvorová mu odpověděla, že v laboratořích je na každém stolu zásuvka. Obdobně je tomu

v počítačových učebnách.

Děkan PřF Varady tento bod shrnul prosbou o sesbírání konkrétních požadavků, do jakých

učeben, na jakých katedrách a v jakém počtu by prodlužovací kabely byly třeba a následně tyto

požadavky poslat tajemníkovi PřF Lauterbachovi. Následně by se dohodlo na bezpečnostních

pravidlech. Tyto požadavky dá dohromady senátorka Škvorová, případnou pomoc jí nabídl

proděkan Švec.

Další bod do sekce Různé otevřel předseda AS PřF UJEP Přibyl, který vzešel z katederní schůze

katedry matematiky a kolegia děkana PřF. Předseda AS PřF UJEP byl pověřen označit rozhodnutí

začít akademický rok 1. října za nerozumné, neboť v tomto akademickém roce dochází díky tomu

ke krácení výuky – přišlo se o pondělí 30. září prvního výukového týdne a poslední týden výuky se

skládá pouze ze čtvrtka 2. ledna a pátka 3. ledna. Chtěl by nějakým způsobem do budoucna

zajistit garanci 13 týdnů výuky. Například tento akademický rok by výuka v novém roce začala až

od pondělí 6. ledna.

Proděkan Švec přidal kontext k tomuto rozhodnutí, které bylo převzato po vzoru Univerzity

Karlovy. To bylo odsouhlaseno proděkany pro studium a posléze i děkany fakult UJEP na kolegiích

rektora z důvodu náročnosti příprav rozvrhů, které potřebovaly ještě týden na kontrolu. Dalším

důvodem byly různé přípravné akce na fakultách před výukovou částí semestru. Zároveň je

pohodlné a přehledné, když každý akademický rok začíná ve stejný den. Toto rozhodnutí bylo

přijato asi minulý rok a prorektorka pro studium vyzvala proděkany pro studium, aby sesbírali

věcné poznámky k tomuto tématu, na základě čehož proděkan Švec na kolegiu děkana vedoucí

katedry vyzval, aby otevřely na toto téma diskuzi na katederních schůzích.

Senátorka Gloneková doplnila, že díky tomu, že výuka začala v úterý, spadá výukový den na 23.

prosince. Proděkan Švec upřesnil, že začátek výzüky na to vliv nemá, jedná se o důsledek

nastavení vánočních prázdnin.



Senátorka Škvorová dodala, že studenti v případu zjištění nezájmu o předmět neměli možnost

odepsání v povoleném termínu, neboť ten končil po prvním výukovém týdnu, zatímco první hodina

pondělních předmětů byla až v týdnu druhém.

Proděkan Švec popsal, že studenti mají možnost odepsat se z předmětu kdykoliv podáním

žádosti. Dále dodal, že ke zkrácení elektronického zápisu o týden (tedy probíhá už jen do konce

prvního týdne výuky) došlo na základě žádosti vedoucích kateder, kteří si zároveň zpětně toto

rozhodnutí chválí. Nakonec poprosil přítomné senátory o report ze schůzí kateder, i když

předpokládá, že je dostane od vedoucích kateder, a to do konce roku.

Senátor Pařez dodal, že poslední týden září je stále ještě čas konferencí, dokonce těch

nejprestižnějších v jeho oboru.

Senátor Ryšánek popsal model, který zaslechl, že vysoké školy začínají výuku poslední týden

v září a univerzity první týden v říjnu.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl připomněl dle něho hlavní argument, tedy aby nedocházelo ke

krácení výuky, neboť tento akademický rok na pondělí vyšel i státní svátek 28. října, což

zredukovalo počet výukových pondělí na 10 ze 13.

Další body do sekce Různé předloženy nebyly.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl poděkoval všem přítomným za účast a pozval přítomné senátory na

setkání akademické obce, konané téhož dne.

Nakonec vystoupil děkan PřF UJEP Varady. Poděkoval členům AS PřF UJEP za spolupráci a popřál

krásné prožití Vánočních svátků.

Ukončení: 14.08

Zapsal: Jakub Verner

PhDr. Jiří Přibyl, Ph.D.

předseda AS PřF UJEP


